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Saksnr. Tittel 
19/24  Godkjenning av innkalling, sakliste 
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Sandnessjøen, 13. desember 2024 
 
 
 
Stig Sørra (sign.)       
Referent/Sekretariatsleder  
 
 
  

 
NAVN 

 
FUNKSJON 

 
Til stede 

 
Avbud 

Elbjørg Larsen Leder x  

Rune Krutå Nestleder  x 

Jon Albert Floa Medlem x  

Tor Henning Jørgensen Repr. rådmannsforum x  

Stig Sørra Sekretariatsleder x  



 
 

    

 

 

 

Saksfremlegg 
 
 

Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Arbeidsutvalget 
12.12.24    
Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
19/24  Godkjenning av innkalling, sakliste og protokoll fra AU-møtet 10.12.24 
   
 
Forslag til vedtak  
Innkalling, saksliste og protokoll godkjennes. 
 
Vedtak 
Innkalling, saksliste og protokoll godkjennes. 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
Vedlegg: Protokoll fra AU-møtet 10.12.24 
  

 
 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

    

 

 
 

Protokoll 
 

 

Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Arbeidsutvalget 
12.12.24    
Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
20/24  Høringsinnspill – funksjons og oppgavefordeling i Helgelandssykehuset 
 
 
Forslag til vedtak  
Helgelandsrådet stiller seg bak høringsinnspill utarbeidet av kommuneoverlegene fra de 
kommuner som sokner til Mosjøen og Sandnessjøen sykehus. Høringsinnspillet sendes inn 
som høringsinnspill fra Helgelandsrådet. 
 
Grane og Vefsn kommune reserverer seg fra høringsinnspillet.  
 
Vedtak  
Helgelandsrådet stiller seg bak høringsinnspill utarbeidet av kommuneoverlegene fra de 
kommuner som sokner til Mosjøen og Sandnessjøen sykehus. Høringsinnspillet sendes inn 
som høringsinnspill fra Helgelandsrådet. 
 
Grane og Vefsn kommune reserverer seg fra høringsinnspillet. 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
Vedlegg: Høringsinnspill – funksjons og oppgavefordeling i Helgelandssykehuset 
 

Bakgrunn 

Utvalg for helse og sosial (Ordførerkollegiet) behandlet forslag til høringsinnspill - funksjons 

og oppgavefordeling i Helgelandssykehuset utarbeidet av arbeidsutvalget i sitt møte onsdag 

11. desember. 

Utvalg for helse og sosial (Ordførerkollegiet) innstiller på at Helgelandsrådet tilslutter seg 

høringssvaret utarbeidet av kommuneoverlegene fra de kommuner som sokner til Mosjøen 

og Sandnessjøen sykehus. 

Dette høringsinnspillet er underskrevet av kommuneoverlegene fra Hattfjelldal, Grane, 

Herøy, Leirfjord, Vega, Vevelstad, Alstahaug, Dønna, Sømna, Brønnøy og Træna. Vefsn 

kommune og Lurøy kommune er uten kommuneoverlege. 

Konklusjon 

Med bakgrunn i anbefalingen fra Utvalg for helse og sosial (Ordførerkollegiet) stiller AU seg 

bak kommuneoverlegens høringsinnspill og anbefaler at dette sendes inn som 

høringsinnspill fra Helgelandsrådet. 

Ordførerne fra Vefsn kommune og Grane kommune reserveres seg fra høringsinnspillet.   



 
 

    

 

 

 
 
Høringsinnspill – funksjons og oppgavefordeling i Helgelandssykehuset 
 

Høringssvar til funksjons- og oppgavefordeling i Helgelandssykehuset – fra 

Helgelandsrådet 

Helgelandsrådet vil gjerne uttrykke bekymring angående forslaget om å ikke la 

befolkningen i Vefsn kommune få tilgang til sitt nærmeste akuttsykehus. 

Det er allerede et politisk vedtak om at Helgeland skal ha to bærekraftige 

akuttsykehus. Utgangspunktet er krevende da det for en så liten befolkning som 

Helgeland er pålagt å dele akuttfunksjonen på to lokasjoner. For å sikre bærekraften i 

begge sykehusene i best mulig grad, mener vi det er avgjørende at pasientvolumet 

innen generell kirurgi og indremedisin fordeles jevnere. Dette vil ikke bare lette 

arbeidet med å opprettholde nødvendig kompetanse, men også gi begge 

sykehusene et bærekraftig vaktsjikt med tilstrekkelig medisinsk personell på alle 

nivåer. 

Det foreliggende forslaget innebærer at Sandnessjøen sykehus vil ha et 

indremedisinsk pasientgrunnlag på omtrent 29 000 innbyggere, mens Rana sykehus 

vil dekke nærmere 48 000 innbyggere. Dette til tross for at rundt 13 500 av de 

innbyggerne som foreslås sendt til Rana, har Sandnessjøen sykehus som sitt 

nærmeste akuttsykehus og allerede bruker Sandnessjøen for generell akutt kirurgi. 

Denne splittelsen av akutt kirurgisk og indremedisinsk lokalsykehusfunksjon vil være 

uheldig for befolkningen i Vefsn. 

Vi ser en klar ulempe ved dette forslaget for befolkningen i Vefsn, da det innebærer 

nær 20 minutters ekstra transporttid til akutt indremedisinsk avdeling, noe som i 

akutte tilfeller kan være avgjørende. For ambulansetjenesten betyr dette også 40 

minutters lengre reisetid tur-retur, noe som belaster beredskapen unødvendig. 

Vi ser at det argumenteres med for liten bygningsmasse i Sandnessjøen, men vi 

mener dette ikke kan være avgjørende for å gi Vefsn-befolkningen en redusert 

tilgang til akutte tjenester. Med en så stor og viktig endring i sykehusstrukturen på 

Helgeland er det nødvendig å planlegge helhetlig og langsiktig. 

For de kirurgiske og indremedisinske tilbudene som dere vurderer naturlig hører 

hjemme i Sandnessjøen, anbefaler vi en gradvis overføring for å redusere risiko, 

fremfor en oppsplitting av tjenestene på en unaturlig måte. 

Helse Nord og Helgelandssykehuset har et ansvar for å sikre tilstrekkelige ressurser 

til bygg som kan gi det beste tilbudet til befolkningen, både nå og i fremtiden. Det tør 

minnes om at utgangspunktet for løsningsforslaget er pasientens interesser, og at 

pasientsikkerhet skal være førende. Dersom nødvendig finansiering ikke er 

tilgjengelig i dag, bør man vurdere å utsette gjennomføringen til ressurser kan sikres 

 



 
 

    

 

 

Vi håper at vårt innspill blir tatt i betraktning i det videre arbeidet med å utforme en 

løsning som sikrer likeverdig helsetilbud til alle innbyggerne på Helgeland. 

 

Helgelandsrådet, 12. desember 2024 

 
 

Elbjørg Larsen 
Leder 
 

 
Grane kommune og Vefsn kommune reserverer seg fra høringsinnspillet. 
 

  



 
 

    

 

 
Protokoll 

 

Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Arbeidsutvalget 
10.12.24    
Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
18/24  Høringsuttalelse – Forslag til lov om besøksbidrag 

 
Forslag til vedtak  
Helgelandsrådet tilslutter seg høringsuttalelsen utarbeidet av Visit Helgeland. Avventer 
vedtak fra Dønna, Brønnøy og Herøy kommune før innsending. 
 
Vedtak 
Helgelandsrådet tilslutter seg høringsuttalelsen utarbeidet av Visit Helgeland. Avventer 
vedtak fra Dønna, Brønnøy og Herøy kommune før innsending. 
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
Vedlegg:  

 
Det vises til brev fra Visit Helgeland til kommunen på Helgeland datert 5. desember om 
høringsuttalelse – Forslag til lov om besøksbidrag. 
 
 
 
Oppsummering av forslag til endringer er: 

• Forslaget trekkes, og returneres for videre utredning. 

• Definisjon av reiselivsrelaterte fellesgoder bør klargjøres for en mer tydelig og 

hensiktsmessig øremerking. Samtidig må kommunene få handlingsrom til å 

disponere pengene treffsikkert lokalt. 

• Det bør utredes et bredere sett med mulige kilder til besøksbidrag, så ikke 

overnattingsbransjen blir den eneste som får belastningen med å kreve bidraget inn, 

og norske reisende, private eller yrkesreisende, blir mest belastet.  

• Cruiseavgift bør utredes samtidig. 

• Ordningen som innføres bør ikke være frivillig, og gjøres nasjonal – lik over hele 

landet.  

• Det bør i stedet for eller i tillegg vurderes andre typer besøksbidrag som kan kreves 

inn av staten, og deles ut til kommuner og fylkeskommuner etter en gitt nøkkel, for å 

være administrativt håndterbar for de berørte partene og at merarbeidet ikke går 

utover næringens lønnsomhet. 

• Vi foreslår at besøksbidraget kreves inn av staten, og fordeles direkte til kommunene, 

eventuelt med en andel til fylkeskommunene – noe tilsvarende utdelingen av 

Havbruksfondet. Kriterier for utdeling bør gjenspeile kommunenes og 

fylkeskommunenes ulike ansvar for å tilrettelegge for reiselivet, og for å tilby 

fellesgoder. Det er viktig å sikre at besøksbidraget blir brukt til å møte 

bærekraftsutfordringene på en best mulig måte, samtidig som man reduserer 

administrative kostnader og sikrer en mer rettferdig fordeling av midlene.  

 



 
 

    

 

 

• Besøksbidrag bør ligge tettere opp til Reisemålsutvalgets NOU-en som tar inn en 

helhetstenking omkring reiselivets rolle i samfunnsutviklingen som er svært viktig. 

Den er fremtidsrettet, med tanke på at næringen kan bidra til å beskytte og 

gjenoppbygge lokale økosystemer og styrke lokalsamfunnet, samtidig som næringen 

må kunne skape verdier og lønnsomme bedrifter. 

 

  



 
 

    

 

 

Protokoll 

 

Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Arbeidsutvalget 
10.12.24    
Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
19/24  Eventuelt 
   
 
Ingen innkomne saker 
 
Forslag til vedtak  
 
Vedtak 
 
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
  

Bakgrunn 

 

Konklusjon 

 


